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В статье раскрыты разные подходы к вопросу о возможности и необходимости создания в стране 

особого суда по правам человека. Приведены доводы в обоснование нецелесообразности такого ре-

шения. Показаны альтернативные этому решению способы усиления правозащитной направленности 

судебной системы страны. Один из них — расширенное использование возможностей Конституци-

онного Суда России по обеспечению конституционализации судебной практики, в том числе в части 

оценки им фактов судебного правоприменения.
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THEORY AND PRACTICE OF CONSTITUTIONAL JUSTICE

Alexander KOKOTOV. The Constitutional Court of Russia as a court of Human Rights

The article reveals different approaches to the question of the possibility and necessity of creating a special court 

of human rights in the country. Arguments are given to justify the inexpediency of such a decision. Alternative 

ways of strengthening the human rights orientation of the judicial system of the country are shown to this 

solution. One of them is the expanded use of the capabilities of the Constitutional Court of Russia to ensure the 

constitutionalization of judicial practice, including in terms of its assessment of the facts of judicial enforcement.
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